
Glas Isre, 18.03.2009. 

ŽUPANIJSKO POGLAVARSTVO USVOJILO STRATEGIJU RURALNOG RAZVOJA ISTARSKE ŽUPANIJE 

Selo nije samo poljoprivreda 

Od poljoprivrede u Istri živi oko tisuću obitelji, a vlasnika poljoprivrednog 
zemljišta ima 15 puta više. Posjedi su usitnjeni, a poljoprivrednici ne raspolažu s 
dovoljno obradivih površina. Velika kočnica u razvoju je preduga procedura 
dodjele državnog zemljišta 

VODNJAN -  
Poljoprivreda u Istri posljednjih desetak godina 
znatno je unaprijeñena, ali ima još puno posla. 
Stoga je jučer Županijsko poglavarstvo prihvatilo 
strateški program ruralnog razvoja Istarske 
županije od 2008. do 2013. te ga uputilo na 
Skupštinu. 
 
Jubilarna 100. sjednica Županijskog poglavarstva, 
tematski posvećena poljoprivredi, nije slučajno 
održana u Vodnjanu. Upravo je Vodnjanština, 
zbog naglog uzleta maslinarstva, uzor i poticaj 
drugim sredinama u Istri, a gradonačelnik 
Vodnjana Klaudio Vitasović potvrdio je da su 
dobili suglasnost države za zakup 350 hektara poljoprivrednog zemljišta. 
 
Oko 80 posto Istre je ruralno, upozorava autor poljoprivredne strategije Vjekoslav Par sa 
zagrebačkog Agronomskog fakulteta. Selo se, meñutim, ne mora baviti isključivo 
poljoprivredom. Poticaj treba pružiti ruralnom turizmu, tradicionalnim obrtima, izravnoj 
prodaji na gospodarstvu i preradi hrane na samom obiteljskom poljoprivrednom 
gospodarstvu, stoji meñu ostalim u strategiji. Dokumentu su prethodile radionice u 
kojima je sudjelovalo tristo poljoprivrednika i predstavnika lokalne zajednice. 
 
- Selo postaje sve privlačnije mjesto za život i rad. Poljoprivreda se treba razvijati 
usporedo s turizmom, a uključiti treba i kulturu. Velik problem i kočnicu razvoja 
poljoprivredi predstavlja nevjerojatno duga procedura zakupa ili prodaje državnog 
zemljišta, naglašava Jakovčić. 
 
- Više je programa i interesa nego novca. Program izgradnje infrastrukture za 
poljoprivredu je ambiciozan, dodao je Valerio Drandić. 
 
Proizvodnju mlijeka u Istri na sjednici poglavarstva predočio je prof. Zoran Grgić, takoñer 
sa zagrebačkog Agronomskog fakulteta. Dvadeset krava minimum je za ekonomičnu 
proizvodnju, a u Istri je samo 20 takvih proizvoñača od ukupno 380 uzgajivača krava. 
Proizvoñači pogrešno smatraju da će smanjenjem broja krava smanjiti gubitke. Premala 
otkupna cijena mlijeka, preskupa stočna hrana i nedostatak radne snage osnovni su 
problemi stočara. 
 
Jakovčić smatra da se u Istri može izgraditi 20 minisirana, ali bi puno efikasnije bilo 
prikupljati mlijeko za jednu i stvoriti brend istarski sir. - Tada bi i otkupna cijena mlijeka 
mogla biti veća. Ako se razljutimo, sve količine sira koliko ih se proizvede iz istarskog 
mlijeka možemo pojesti sami u Istri, dodaje u šali gurman i ekonomist Jakovčić. 
 
- Fond za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre lani je plasirao 15 milijuna kuna 
povoljnih kredita. Proteklih godina najčešće su se krediti koristili za mehanizaciju, 42 

 

 



posto. Nije ni čudo budući da su traktori u Istri u prosjeku bili stariji od 35 godina. Oko 
27 posto kreditnih sredstava uloženo je u vinske podrume, uljare i druge prerañivačke 
kapacitete, rekao je Mladen Milohanić, voditelj Fonda. 
 
- Premda je registrirano 5.800 obiteljskih poljoprivrednih gospodarstava, od poljoprivrede 
u Istri živi oko tisuću obitelji. Vlasnika poljoprivrednog zemljišta ima 15 puta više, 
doznajemo od pročelnika za poljoprivredu Milana Antolovića. Posjedi su usitnjeni, a 
poljoprivrednici ne raspolažu s dovoljno obradivih površina. Program podizanja 
dugogodišnjih nasada nastavit će se i dalje, a plan je udvostručiti površine pod 
maslinama. - Namjerava se takoñer dostići sedam tisuća hektara pod vinogradima i 
nastaviti sa sadnjom voćnjaka, rekao je izmeñu ostalog Antolović. 
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